La h
En català, la h és muda i es conserva en mots provinents del llatí, del grec i d'altres llengües.

Sovint, quan una paraula s'escriu amb h coincideix amb les d'altres llengües romàniques, però no hi ha normes que ens indiquin quan un mot s'escriu amb h i quan no. És convenient, doncs, consultar les llistes.

Això sí, convé recordar que s'escriuen amb h totes les formes del verb haver.
Fitxa't en la grafia dels mots següents:

ha:
verb haver

Ha arribat l'avió.
a:
preposició

Vaig a casa.
ah:
interjecció

Ah, vols dir això?

he:
verb haver

Ja he acabat.

eh:
interjecció

Eh, Josep, com va?
hem:
verb haver

Avui hem sortit molt aviat.
em:
pronom feble

Demà em llevaré a les vuit.

hi:
pronom feble

Hi aniré demà, a Vic.
i:
nom de la lletra i
Treballa nit i dia.
ho:
pronom feble

No m'ho crec.
o:
nom de la lletra o
O blanc o negre.
oh:
interjecció

Oh, que bé!
· S'escriuen amb h inicial


hàbil
haver
hereu
hivern


ham
heràldic
hèrnia
humil


harmonia
herba
hissar


...i també:


hecatombe
hegemonia
hemisferi
heterodox


hectolitre
hel·lènic
hendecasíl·lab
hexàgon


hectòmetre
hemicicle
heptàgon
hulla

· S'escriuen amb h intercalada


adherir
cohesió
exhortar
subtrahend


aleshores
cohibir
inherent
tothom


alhora
conhort
inhibició
tothora


anihilar
exhalar
menhir
vehicle


aprehensió
exhaurir
subhasta

· S'escriuen sense h

avui
Boí
Ai!


benaurat
Elisabet
Apa


cacauet
Ester
Oi?


coet
Judit
Ui!


malaurat
Maó


orfe
Montblanc


orxata
Taüll


os
Vic


ostatge


Monjuïc​​​


ou


truà

